Приложение 3

Информация о предлагаемых для софинансирования гуманитарных проектах (заполняется на русском и английском языках)

	1. Наименование проекта: “Развитие малых городов через активизацию людей возраста 50+”.
1. 

	Project title: "Small towns’ development through the activation of people aged 50+".

1. 

	2. Срок реализации проекта: 2019 г.

	2. Project implementation period: 2019.

	3. Организация-заявитель, предлагающая проект: Управление по труду, занятости и социальной защите Вилейского райисполкома

	3. The applicant organization proposing the project:  Department of Labor, Employment and Social Protection of the Vileysky District Executive Committeeate institution "Vileika territorial center of social services of population".

	4. Цели проекта: Способствовать развитию и росту способностей людей возраста 50 + Вилейского района через создание предпринимательской инициативы, укрепление потенциала местных сообществ, пропаганду и внедрение здорового образа жизни.

	4. Objectives of the project: To promote the development and growth of the abilities of people of the age of 50 + in Vileyka region through the creation of an entrepreneurial initiative, strengthening the potential of local communities, promoting and introducing a healthy lifestyle.

	Задачи, планируемые к выполнению в рамках реализации проекта: Задача 1: Повысить конкурентоспособность на рынке труда жителей Вилейского региона возраста 50+ посредством обучения основам предпринимательской деятельности.

Задача 2: Повысить информированность целевой группы о возможностях реализации потенциала и мотивации личностного роста людей “Возраста счастья” (50+).

Задача 3: Приобщение жителей региона возраста 50+ к активной и полноценной жизни и подготовка лидеров-волонтеров для защиты прав местных сообществ и продвижения идей устойчивого развития Вилейского региона.
5. 

	5. Tasks planned for implementation within the framework of the project: 

Objective 1: To improve competitiveness in the labour market of Vileyka residents aged 50+ by learning the basics of entrepreneurship.

Objective 2: To increase the awareness of the target group about realizing the potential and motivating the personal growth of people "The Age of Happiness" (50+).

Objective 3: An involvement of residents aged 50+ in the region for an active and fulfilling life and training the leaders of volunteers to protect the rights of local communities and promotion of sustainable development ideas in Vileyka region.

.

	6. Целевая группа: Житель Вилейского региона возраста 50+ 

	6. Target group:  A resident of the Vileika region age 50+ersons from among orphans and children left without parental care, aged from 18 to 23 years, living in the territory of the Vileika district.

	7. Краткое описание мероприятий в рамках проекта: 


Задача 1: Повысить конкурентоспособность на рынке труда жителей региона возраста 50+ посредством обучения основам предпринимательской деятельности
Встречи с жителями региона с информацией о состоянии рынка труда, востребованных профессиях, возможностях развития малого и среднего бизнеса 

Разработка и проведение анкетирования для определения группы желающих пройти обучение по курсу “Предпринимательская деятельность”

Разработка программы обучения курса “Основы предпринимательской деятельности”

Обучение “Основам предпринимательской деятельности”

Задача 2: Повышение уровня знаний о возможностях реализации потенциала и мотивации личностного роста людей “Возраста счастья” (50+)

Проведение серии тематических лекций:

*Как (не) стареть по-белорусски; *Развивайся постоянно; *Поделись своим опытом; *Как все поменять и не потерять; *Быть востребованным в любом возрасте: зарубежный опыт
Задача 3: Приобщение жителей региона возраста 50+ к активной и полноценной жизни и подготовка лидеров-волонтеров для защиты прав местных сообществ и продвижения идей устойчивого развития Вилейского региона

Формирование группы лидеров для обучения в Школе оптимистов 

Подготовка Программы Школы оптимистов

Обучение лидеров в Школе оптимистов:

*Финансовой грамотности; *Основам скандинавской ходьбы; *Изучение аутентичной истории края; *Выражение своей причастности через овладение элементами танцев; *Обучение ораторскому искусству; *Обучение здоровому образу жизни

Организация и проведение культурно-образовательного мероприятия 

“Fest – 50 is the Best”


	7. Brief description of events under the project: 
Objective 1: To improve competitiveness in the labour market of Vileyka residents aged 50+ by learning the basics of entrepreneurship
Meetings with residents of the region with information about the labour market in the region, demanded professions, development of small and medium-sized businesses

Development and implementation of survey to determine groups wishing to pass a course in entrepreneurship

Development of training programs  “Basics of Entrepreneurship”
Training “Basics of Entrepreneurship”
Objective 2: To increase the awareness of the target group about realizing the potential and motivating the personal growth of people "The Age of Happiness" (50+)

A series of thematic lectures:

* How (not) to get old in Belarusian way"; * Continue to advance constantly; * Share your experience; * How to change everything and not to lose’ * Be in-demand at any age: foreign experience

Objective 3: An involvement of residents aged 50+ in the region for an active and fulfilling life and training the leaders of volunteers to protect the rights of local communities and promotion of sustainable development ideas in Vileyka region

Study Groups Formation for “School of Optimists”

Preparation Programs “School of Optimists”
Education of Leaders at “School of Optimists”:

* Financial Literacy; * Basics of Nordic walking; * Study of the authentic history of the region; * The expression of involvement through the mastery of dance elements; * Oratory Art; * Healthy lifestyle training

Organization and carrying out cultural and educational activities

"Fest – 50 is the Best"


	8. Общий объем финансирования (в долларах США):



	Источник финансирования
	Объем финансирования (в долларах США)

	Средства донора
	17360 долларов США

	Софинансирование 
	1980 долларов США

	8. Total amount of financing (in US dollars)

	Source of funding
	Amount of financing (in US dollars)

	Donor funds
	$ 17360

	Co-financing
	$ 1980

	9. Место реализации проекта (область/ район, город): Минская область, Вилейский район.

	9. Place of project implementation (oblast / region, city): Minsk region, Vileika district.

	10. Контактное лицо:

Инициалы, фамилия, должность, телефон, адрес электронной почты: Титуленко Татьяна Чеславовна –заместитель начальника управления по труду, занятости и социальной защите Вилейского райисполкома мобильный телефон: +37529 6355308, рабочий телефон: (801771) 56588; адрес электронной почты: titulenko65@tut.by

	10. Contact person:

Initials, surname, position, telephone, e-mail: Tatsiana Tsitulenka Deputy Head of the Department of Labor, Employment and Social Protection of the Vileika District Executive Committee mobile phone: +37529 6355308, work phone: (801771) 56588; email address: titulenko65@tut.by


